




Interpelacja nr 5027
do ministra infrastruktury
w sprawie budowy poczekalni dla pasażerów Centrum Przesiadkowego w
Mikołowie

Zgłaszający: Krzysztof Gadowski
Data wpływu: 24-09-2024

Szanowny Panie Ministrze,

Mikołów jest ponad 40-tysięcznym miastem zlokalizowanym w województwie śląskim, stanowiącym istotny punkt na
komunikacyjnej mapie regionu. Od kilu miesięcy na terenie miasta funkcjonuje nowe Centrum Przesiadkowe, które jak
wskazują władze miasta skutecznie integruje transport prywatnym z publicznym (autobusowy i kolejowy). Niestety
Centrum Przesiadkowe nie posiada własnej poczekalni, co jest szczególnie uciążliwe dla podróżnych w okresie jesienno-
zimowym. Powodem tego jest zamknięty budynek dworca kolejowego, którego poczekalnia ze względu na zły stan
techniczny jest wyłączona z użytkowania dla pasażerów.

Remont wyżej wspomnianego dworca kolejowego w znacznym stopniu przyczyniłby się do poprawy jakości obsługi
pasażerskiej, a co za tym idzie zwiększyłby liczbę osób korzystających ze środków komunikacji publicznej, w tym połączeń
kolejowych, których rola powinna stale rosnąć.

Warto podkreślić, że Mikołów zlokalizowany jest na trasie linii kolejowej nr 140, która uwzględniona jest w programie
Kolej+ zakładającym rozbudowę połączenia Katowice-Orzesze.

Mając powyższe na uwadze proszę o odpowiedź na następujące pytania:

1. Kiedy Polskie Koleje Państwowe planują rozpocząć remont dworca zlokalizowanego w Mikołowie?
2. Czy w budżecie państwa na 2025 r. zabezpieczono środki na ten cel?

Z wyrazami szacunku

Krzysztof Gadowski
Poseł na Sejm RP



Infolinia: +48 22 630 10 00 Ministerstwo Infrastruktury
kancelaria@mi.gov.pl ul. Chałubińskiego 4/6
www.gov.pl/web/infrastruktura 00-928 Warszawa

Znak pisma: DTK-11-1.054.17.2024
Warszawa, 21 października 2024

Pan 
Szymon Hołownia
Marszałek Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej

Szanowny Panie Marszałku,

w odpowiedzi na interpelację nr 5027 Posła na Sejm RP Pana Krzysztofa Gadowskiego, 
w sprawie budowy poczekalni dla pasażerów Centrum Przesiadkowego w Mikołowie, 
przekazuję stosowne informacje.

Przedmiotowy dworzec został ujęty w analizach potrzeb inwestycyjnych PKP S.A. 
w perspektywie do 2030 r. Z uwagi na komplementarności z projektem PKP PLK S.A. 
zawartym w Programie Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej – 
Kolej+ do 2029 roku realizacja inwestycji na dworcu w Mikołowie zostanie uwzględniona 
w planach inwestycyjnych PKP S.A.

Aktualnie trwają analizy towarzyszące przeglądowi priorytetów inwestycyjnych, 
po zatwierdzeniu ich przez Zarząd PKP S.A. możliwe będzie rozpoczęcie procesu 
przygotowania zadań do realizacji. Powyższy proces wymaga jednak uprzednio 
potwierdzenia możliwości finansowania danej lokalizacji. 

Z poważaniem,

Dokument podpisany elektronicznie przez:

z upoważnienia Ministra Infrastruktury
Piotr Malepszak
Podsekretarz Stanu

mailto:kancelaria@mi.gov.pl
http://www.gov.pl/web/infrastruktura
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  IFXIII.747.1.22.2024 

 

Pan Stanisław Piechula  
Burmistrz Miasta Mikołowa 
/za pośrednictwem e-PUAP/ 

 

Szanowny Panie Burmistrzu, 

nawiązując do Pana pisma z dnia 4 października 2024 r. (data wpływu 5 października 2024 r.), w sprawie 
poparcia starań w zakresie remontu i otwarcia dworca PKP w Mikołowie, przekazuję następujące 
informacje. 

Pismem z dnia 28 października 2024 r., zwrócono się do Polskich Kolei Państwowych S.A. z prośbą 
o zajęcie stanowiska w przedmiotowej sprawie. 

Pismem z dnia 4 listopada 2024 r. (data wpływu 7 listopada 2024 r.), Zastępca Dyrektora ds. Eksploatacji 
PKP S.A. Oddział Gospodarowania Nieruchomościami w Katowicach poinformował, że cyt. budynek 
dworca przestał pełnić funkcje pasażerskie w 2017 r. Przestrzeń pełniąca niegdyś funkcje pasażerskie, jest 
w chwili obecnej całkowicie objęta najmem komercyjnym.  

W odniesieniu do zarzutów Burmistrza Miasta Mikołowa, iż budynek dworca jest obiektem zaniedbanym 
oraz zamkniętym pragniemy poinformować, iż nie zgadzamy się z przedstawionymi zarzutami. Obiekt 
niemal całkowicie jest zagospodarowany komercyjnie, a tut. Oddział w przeciągu ostatnich lat zrealizował 
na nieruchomości następujące roboty budowlane: 

 2021 r. – przeprowadzenie modernizacji dachu na niższej części budynku poprzez wykonanie 
izolacji cieplnej, naprawie pokrycia dachowego papą termozgrzewalną, wymianie okien 
zespolonych na okna uchylne, naprawie 3 kominów oraz uzupełnieniu obróbek blacharskich, 

 2023 r. – przeprowadzenie modernizacji dachu na wyższej części budynku poprzez wykonanie 
izolacji cieplnej, naprawie pokrycia dachowego papą termozgrzewalną oraz uzupełnieniu obróbek 
blacharskich. 

Z uwagi, iż budynek dworca Mikołów nie został ujęty w oficjalnej liście Programu Inwestycji Dworcowych 
na lata 2024-2030, tut. Oddział przedstawił do propozycji planów inwestycji na rok 2025 pozycję remontu 
ostatniej, jeszcze nie zmodernizowanej części dachu nieruchomości. 

Nadmieniamy również, iż na przestrzeni lat 2019-2023 Gmina Mikołów kilkukrotnie kierowała do tut. 
Oddziału wystąpienia w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości gruntowej zabudowanej budynkiem 
dworca kolejowego. Jednak ze względu, iż budynek dworca objęty został Rozporządzeniem Ministra 
Infrastruktury z dnia 4 grudnia 2020 r. w sprawie planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu 
zbiorowego, Minister Infrastruktury i Rozwoju w 2015 r. nie wyraził zgody na zbycie przedmiotowej 
nieruchomości. 

Wojewoda Śląski popiera wszelkie inicjatywy mające na celu wzrost i poprawę infrastruktury Regionu, 
gdyż ma to bezpośredni wpływ na jakość i bezpieczeństwo życia jego mieszkańców.  

Niemniej jednak, Wojewoda Śląski występuje w procesie planu, lokalizacji i budowy linii kolejowej jako 
organ rozpatrujący wnioski o wydanie decyzji o warunkach zabudowy, o ustaleniu lokalizacji inwestycji 
oraz pozwolenia na budowę.  
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Natomiast, w związku z objęciem budynku dworca kolejowego Planem zrównoważonego rozwoju 
transportu publicznego, organem decyzyjnym w zakresie remontów i modernizacji w przedmiotowej 
sprawie jest Minister Infrastruktury.  

 

 

            Z wyrazami szacunku  

II WICEWOJEWODA ŚLĄSKI 
 

Michał Kopański 
/podpisano kwalifikowanym podpisem elektronicznym/1 

 
Otrzymuje: 
1. Adresat /e-PUAP/ 
2. egz. aa. – PW 

 
1 Zgodnie z art. 393 Kpa 
§1. W przypadku pism wydanych przez organ administracji publicznej w postaci elektronicznej przy wykorzystaniu systemu 
teleinformatycznego, które zostały opatrzone kwalifikowanym podpisem elektronicznym, podpisem zaufanym albo podpisem 
osobistym, zaawansowaną pieczęcią elektroniczną albo kwalifikowaną pieczęcią elektroniczną, doręczenie może polegać na 
doręczeniu wydruku pisma uzyskanego z tego systemu odzwierciedlającego treść tego pisma. 
§2. Wydruk pisma, o którym mowa w § 1, zawiera: 

1)informację, że pismo zostało wydane w postaci elektronicznej i podpisane kwalifikowanym podpisem elektronicznym, 
podpisem zaufanym albo podpisem osobistym, ze wskazaniem imienia i nazwiska oraz stanowiska służbowego osoby, która je 
podpisała, albo opatrzone zaawansowaną pieczęcią elektroniczną albo kwalifikowaną pieczęcią elektroniczną; 

2)identyfikator tego pisma, nadawany przez system teleinformatyczny, za pomocą którego pismo zostało wydane. 
§3. Wydruk pisma, o którym mowa w § 1, może zawierać mechanicznie odtwarzany podpis osoby, która podpisała pismo. 
§4. Wydruk pisma, o którym mowa w § 1, stanowi dowód tego, co zostało stwierdzone w piśmie wydanym w postaci 
elektronicznej. 
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Mikołów 05.05.2025r. 

 

Szanowny Pan 
Andrzej Bułczyński 
Członek Zarządu ds. Nieruchomości 
Polskie Koleje Państwowe S.A. 
Al. Jerozolimskie 142A,  
02-305 Warszawa 

 
 

 
Szanowny Panie 
 

Proszę pozwolić na kolejne pismo i prośbę w temacie uruchomienia przez PKP 

poczekalni na dworcu kolejowym w Mikołowie. 

Podsumowując sytuację pozwolę sobie przypomnieć i zauważyć, że  

1 – w Państwa budynku dworca kolejowego w Mikołowie są wszelkie pomieszczenia w 

tym poczekalnia, która obecnie jest przez Państwa podnajęta na studio fotograficzne zamiast 

służyć mieszkańcom korzystającym z kolei za poczekalnię, szczególnie w okresie jesienno-

zimowym; 

2 - do kolejnej zimy zostało około pół roku a więc wystarczający ale i nie najdłuższy 

czas, by przed kolejną zimą poczekalnia PKP ponownie została uruchomiona i służyła 

mieszkańcom rozpoczynając od tego najbardziej dokuczliwego jesienno-zimowego okresu; 

3 – by PKP uruchomiło poczekalnię, wystarczy tylko zakończyć najem i uruchomić 

poczekalnię, nasza Gmina natomiast deklaruje zaproponowanie lokalu pod wynajem dla tego 

studia fotograficznego, gdyby była taka potrzeba. 

 W imieniu mieszkańców Mikołowa korzystających z kolei bardzo proszę o pozytywne 
rozpatrzenie prośby i oczekiwania na uruchomienie poczekalni. 

 

 Z uszanowaniem, 

 

Stanisław Piechula 
Burmistrz Mikołowa 



Oświadczenie złożone 

przez senatora Piotra Masłowskiego 

w dniu 13 maja 2025 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury Dariusza Klimczaka 

Szanowny Panie Ministrze! 

Działając na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o wykonywaniu mandatu posła i senatora, składam 

oświadczenie w sprawie potrzeby pilnego usprawnienia współpracy pomiędzy PKP SA a władzami miast 

Mikołów i Rybnik w zakresie wykorzystania infrastruktury dworcowej. 

W przypadku dworca kolejowego w Mikołowie występuje poważny problem dotyczący wykorzystania 

przestrzeni dworcowej. Obiekt, który powinien pełnić funkcję centrum przesiadkowego, został obecnie 

przekształcony w przestrzeń komercyjną, wynajmowaną m.in. na potrzeby kwiaciarni i zakładu fryzjerskiego. 

Sytuacja ta powoduje, że podróżni pozbawieni są dostępu do podstawowej infrastruktury dworcowej, w tym 

miejsc oczekiwania. Władze miasta Mikołów wykazują gotowość do współpracy i deklarują pomoc 

w relokacji obecnych najemców do alternatywnych lokali, co umożliwiłoby przywrócenie dworcowi jego 

pierwotnej funkcji. Ze względu m.in. na sezon zimowy potrzebne jest przywrócenie funkcji poczekalni 

w budynku dworca. 

W przypadku dworca kolejowego w Rybniku kluczowym problemem jest stan infrastruktury przy dworcu 

od strony ul. Kolejowej. Miasto jest zainteresowane wykorzystaniem tego terenu na cele parkingowe, jednak 

obecna tam nawierzchnia asfaltowa jest całkowicie zdegradowana. Dotychczasowe próby nawiązania 

współpracy z PKP na poziomie regionalnym w celu przeprowadzenia wspólnej inwestycji nie przyniosły 

rezultatów. 

Warto podkreślić, że w Polsce istnieją pozytywne przykłady skutecznej współpracy między miastami 

a PKP w ramach podobnych projektów infrastrukturalnych. Przykładem takim może być modernizacja 

dworca Poznań Główny, gdzie udało się przeprowadzić znaczące inwestycje przy zachowaniu ciągłości 

funkcjonowania obiektu. W latach 2004–2023 zainwestowano w polską infrastrukturę kolejową 27 miliardów 

euro, co pokazuje skalę możliwości w tym zakresie. 

W związku z powyższym zwracam się do pana ministra z następującymi pytaniami. 

1. Jakie działania zamierza podjąć ministerstwo w celu usprawnienia współpracy między PKP a władzami 

Mikołowa w sprawie przywrócenia dworcowi kolejowemu jego podstawowej funkcji? 

2. Czy ministerstwo może podjąć interwencję w sprawie modernizacji terenu przy ul. Kolejowej 

w Rybniku i wsparcia inicjatywy utworzenia tam parkingu we współpracy z władzami miasta? 

Uprzejmie proszę o szczegółowe odniesienie się do przedstawionych kwestii oraz wskazanie możliwych 

rozwiązań opisanych problemów. 

Piotr Masłowski 

senator RP 



Infolinia: +48 22 630 10 00 Ministerstwo Infrastruktury
kancelaria@mi.gov.pl ul. Chałubińskiego 4/6
www.gov.pl/web/infrastruktura 00-928 Warszawa

Znak pisma: DTK-11-1.054.23.2025
Warszawa, 30 maja 2025

Pani 
Małgorzata Kidawa-Błońska
Marszałek Senatu
Rzeczypospolitej Polskiej

Szanowna Pani Marszałek,

w odpowiedzi na oświadczenie złożone w dniu 13 maja 2025 r. przez Senatora RP Pana 
Piotra Masłowskiego, dotyczące dworców kolejowych w Mikołowie i Rybniku, poniżej 
przedstawiam stosowne informacje.

W Spółce PKP S.A. (dalej: Spółka) przeprowadzono analizy potrzeb inwestycyjnych 
w ramach prac nad dokumentem pn. „Dworce Przyjazne Pasażerom” (DPP), będącym 
kontynuacją Programu Inwestycji Dworcowych. W ramach przedmiotowego programu 
ujęto obie wskazane lokalizacje. W związku z tym współpraca pomiędzy Spółką 
a właściwymi jednostkami samorządu terytorialnego zostanie szczegółowo określona na 
etapie przygotowania inwestycji do realizacji, w tym w zakresie planowanego programu 
funkcjonalno-użytkowego.

Odnosząc się natomiast do kwestii modernizacji terenu przy ul. Kolejowej w Rybniku, 
informuję, że obecnie trwa procedura podziału przedmiotowej nieruchomości. 
Jednocześnie na początku bieżącego roku Prezydent Miasta Rybnika wystąpił do Spółki 
z propozycją zawarcia umowy dzierżawy tego terenu na czas określony. W odpowiedzi 
Spółka wyraziła wolę udostępnienia nieruchomości w formie umowy najmu, 
z zastrzeżeniem, iż część terenu zostanie wniesiona aportem do Podmiotu Kolejowego. 
Po zakończeniu niezbędnych procedur, Spółka przedstawi Miastu Rybnik propozycję 
warunków zawarcia umowy najmu.

Z poważaniem

Dokument podpisany elektronicznie przez:

z upoważnienia Ministra Infrastruktury
Piotr Malepszak
Podsekretarz Stanu

mailto:kancelaria@mi.gov.pl
http://www.gov.pl/web/infrastruktura
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